
Protokół Nr XLII/2017 

obrad XLII  sesji Rady Miejskiej w Kłodawie 

odbytej w dniu 29 września 2017r 

Obrady XLII sesji Rady Miejskiej w Kłodawie odbyły się w dniu 29 września 2017r  

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Kłodawie. Trwały od godz. 14.30 do 

godz.16.45. 

Obrady sesji otworzył Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że na stan ustawowy 15 radnych w obradach sesji 

uczestniczyło 13 radnych , co stanowi quorum przy którym Rada może podejmować uchwały. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Obrady sesji protokołowała Krystyna Rzetelska – podinspektor w Urzędzie Miasta i Gminy  

w Kłodawie. 

Przewodniczący Rady poinformował, że w obradach sesji uczestniczy:  Skarbnik gminy 

Grzegorz Dzięgielewski, Radca prawny Jacek Kubiak, Dawid Pudło Kierownik Referatu 

Oświaty, Kultury i Sportu, dyrektorzy jednostek organizacyjnych gminy, przewodniczący Rady 

Osiedla nr 2 , mieszkańcy ulic: Traktorowa, Rolnicza i Krańcowa. 

Poinformował, że stały sekretarz  obrad sesji radny Wojciech Matczak  będzie prowadził 

obliczanie wyników głosowania jawnego, prowadził listę mówców, a także rejestrował 

zgłoszone wnioski. 

                                                                      P u n k t 2 

Ustalenie  porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad sesji radni otrzymali wraz  

z materiałami na sesję. 

Przewodniczący Rady zaproponował  zdjąć z porządku  obrad punkt: „Podjęcie uchwały  

w sprawie  zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kłodawie przeprowadzenia 

dodatkowej kontroli nieobjętej planem pracy  i kontroli komisji” 

W miejsce tego punktu zaproponował wprowadzić: ”Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej z budżetu Gminy Kłodawa i zawarcia w tej sprawie porozumienia 

pomiędzy Gminą Kłodawa a Powiatem Kolskim”. 

Kolejną propozycją była zmiana kolejności rozpatrywanych punktów porządku obrad. 

Przewodniczący  zwrócił się do radnych , aby punkt 15 porządku obrad tj. 

„Zapoznanie radnych z protokołem z kontroli przeprowadzonej przez Komisje Rewizyjną 

Rady Miejskiej w Kłodawie w dniu 17 lipca 2017r odbytej w Urzędzie Miasta i Gminy w 

Kłodawie” rozpatrzeć jako 4 porządku obrad. 

Następnie poddał pod głosowanie wniosek zmianę porządku obrad . 

W głosowaniu jawnym  jednogłośnie przy obecności na sali obrad 13 radnych 

zaproponowana zmiana  została przyjęta. 

Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem -„Czy ktoś z państwa 



radnych ma pytania względnie uwagi do porządku obrad?” 

Wobec braku uwag do porządku obrad, Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie 

wniosek w sprawie jego przyjęcia. 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie przy obecności na sali obrad 13 radnych porządek obrad 

został przyjęty. 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad XLII sesji: 

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności. 

2.Ustalenie porządku obrad. 

3.Przyjęcie protokołu XLI sesji. 

4. Zapoznanie radnych z protokołem z kontroli przeprowadzonej przez Komisje Rewizyjną 

Rady Miejskiej w Kłodawie w dniu 17 lipca 2017r odbytej w Urzędzie Miasta i Gminy w 

Kłodawie. 

5.Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej. 

6.Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego Rady. 

7.Przyjęcie informacji z wykonania budżetu gm. Kłodawa za I półrocze 2017r.  

8.Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej Nr 2 im. Białych Górników w Kłodawie w ośmioletnia Szkołę 

Podstawową Nr 2 im. Białych Górników w Kłodawie. 

9.Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół w Rysinach-Kolonii  

w Szkołę Podstawowa im. gen. Tadeusza Kutrzeby w Bierzwiennej Długiej.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych 

stanowiących własność gm. Kłodawa oraz warunków udzielenia bonifikaty i wysokości stawki 

procentowej. 

11.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XL/226/2017r z dnia 30 czerwca 2017r  

w sprawie przyjęcia  Programu Rewitalizacji Gminy Kłodawa na lata 2017-2023. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie  udzielenia pomocy finansowej z budżetu gminy Kłodawa  

i zawarcia w tej sprawie porozumienia pomiędzy gminą Kłodawa a Powiatem Kolskim. 

13.Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia kategorii drogi gminnej poprzez wyłączenie  

z użytkowania jako drogi publicznej. 

14.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie budżetu na 2017r. 

15.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej gminy Kłodawa na lata 2017-2043. 

16.Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji. 

17.Interpelacje i wnioski radnych. 

18.Wolne wnioski. 

19.Zamknięcie obrad sesji. 

                                                                           P u n k t 3 

Przyjęcie protokołu XLI sesji 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński poinformował, iż protokół obrad  XLI został wyłożony 

do wglądu państwa radnych, prosił radnych o zapoznanie się z jego treścią. Poinformował 



również, że jeżeli nie będzie zgłoszonych poprawek i uzupełnień do protokołu jego przyjęcie 

będzie poddane pod głosowanie pod koniec obrad sesji w punkcie „Interpelacje i wnioski 

radnych”.                                                                                                                                                    

                                                                           P u n k t 4 

 Zapoznanie radnych z protokołem z kontroli przeprowadzonej przez Komisje Rewizyjną 

Rady Miejskiej w Kłodawie w dniu 17 lipca 2017r odbytej w Urzędzie Miasta i Gminy w 

Kłodawie 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński zwrócił się  o przedstawienie protokołu Komisji 

Rewizyjnej z kontroli przeprowadzonej w dniu 17 lipca 2017r w Urzędzie Miasta i Gminy  

w Kłodawie nt.”Kontrola wydatków związanych z Budową i rozbudową ulicy Barbary w 

Kłodawie wraz z usunięciem kolizji telekomunikacyjnej” 

Protokół z kontroli stanowi załącznik nr 4 do protokołu z sesji. 

 

                                                                           P u n k t 5 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński poprosił  Dorotę Galus Pełniącą funkcje Burmistrza.  

O przedstawienie sprawozdania z działalności międzysesyjnej.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

                                                                           P u n k t 6 

Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego Rady 

 

Przewodniczący Rady przedstawia radnym sprawozdanie z działalności międzysesyjnej 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kłodawie za okres od 21 lipca 2017r do 27 września 

2017r. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Salę posiedzeń opuściła radna Danuta Kościukiewicz – stan radnych 12 

 

Pani Beata Kołuda przekazała radnym zaproszenia na obchody Jubileuszu 120-lecia Szkoły 

Podstawowej nr 1 w Kłodawie. 

Ponadto poinformowała o sukcesie uczniów szkoły zrzeszonych  w Kole Strzeleckim, którzy  

brali udział w etapie centralnym Zawodów Strzeleckich „O Srebrne Muszkiery – 2017”. 

Jedna z uczennic została Mistrzem Polskim. 

Pani Dyrektor podziękowała radnym za środki  finansowe przeznaczone na utworzenie Koła 

Strzeleckiego. 

                                                                           P u n k t 7 

Przyjęcie informacji z wykonania budżetu gm. Kłodawa za I półrocze 2017r 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż informacje z wykonania budżetu gminy Kłodawa za  

I półrocze 2017r otrzymali radni  wraz z zawiadomieniem o sesji. 



Zaproponował, aby informacji nie odczytywać wysłuchać wyjaśnień Skarbnika gminy  

i przeprowadzić dyskusje. 

Za nie odczytywaniem informacji radni opowiedzieli się w głosowaniu jawnym jednogłośnie 

przy obecności na sali obrad  12 radnych. 

Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem – „Czy ktoś z państwa 

radnych ma pytania względnie uwagi do przedstawionej informacji?” 

Radna Anna Michalak c. Franciszka cyt:” Chciałabym uzasadnić dlaczego wstrzymuję się od 

głosowania z przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu za I półrocze. Otóż, wielokrotnie 

wskazywałam na zbyt duże wydatki bieżące, które w mojej ocenie były bezzasadne.  

Gdybyście Państwo,  prześledzili chociażby wydatki z tytułu umów cywilnoprawnych , jestem 

przekonana, że również do kilku pozycji mielibyście poważne zastrzeżenia.  {tutaj wskazuję 

tylko taki  mały przykład. 

Rada Miejska od początku kadencji nie zakwestionowała żadnego wydatku  a moje  sugestie 

nie są brane pod uwagę. Wiem jedno, że każda złotówka zaoszczędzona w wydatkach  

bieżących  zwiększa wydatki  inwestycyjne.  

 Są dwie drogi:  aby zwiększyć  dochody własne powinniśmy maksymalnie pozyskiwać środki 

zewnętrzne  lub zwiększać  podatki. W pierwszym przypadku, nie zawsze udaje się pozyskać 

środki z UE i to z różnych przyczyn,  natomiast żeby zwiększać podatki, to nadwyrężamy 

kieszenie mieszkańców.  Co zatem pozostaje? -  minimalizowanie kosztów wydatków a tego 

jakoś nie zauważam w budżecie,  dlatego wstrzymuję się od głosowania.  

Dodam jeszcze ,że na Komisji Gospodarczej bardzo szczegółowo wykazałam  możliwość 

zmniejszenia  dochodu w drugim półroczu, oczywiście  kwotowo,   jest to sygnał aby  

zmniejszać wydatki.”  

Wobec braku uwag do informacji, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek 

 w sprawie jej przyjęcia. 

W głosowaniu jawnym 11 głosami ”za” i 1 głosem „wstrzymującym” przy obecności na sali 

obrad 12 radnych informacja została przyjęta. Informacja stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu. 

                                                                           P u n k t 8  

Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej Nr 2 im. Białych Górników w Kłodawie w ośmioletnia Szkołę 

Podstawową Nr 2 im. Białych Górników w Kłodawie 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński poinformował, iż projekt uchwały w sprawie 

stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej Nr 2 im. 

Białych Górników w Kłodawie w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 2 im. Białych Górników 

w Kłodawie  otrzymali radni wraz  z materiałami na sesję. 

O przedstawienie projektu uchwały ,Przewodniczący Rady poprosił Kierownika Referatu 

Oświaty, Kultury i Sportu pana Dawida Pudło. 

Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem -„Czy ktoś z państwa 

radnych ma pytania względnie uwagi do projektu?” 



Wobec braku uwag do projektu uchwały, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  

wniosek w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W  głosowaniu jawnym jednogłośnie przy obecności na sali obrad 12 radnych projekt 

uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XLII/238/2017r została przyjęta i stanowi załącznik nr 8  do protokołu.                   

 

                                                                           P u n k t 9 

Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół w Rysinach-Kolonii  

w Szkołę Podstawowa im. gen. Tadeusza Kutrzeby w Bierzwiennej Długiej 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński poinformował, iż projekt uchwały w sprawie 

stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół w Rysinach-Kolonii w Szkołę Podstawowa im. 

gen. Tadeusza Kutrzeby w Bierzwiennej Długiej  otrzymali radni wraz  z materiałami na sesję. 

O przedstawienie projektu uchwały ,Przewodniczący Rady poprosił Kierownika Referatu 

Oświaty, Kultury i Sportu pana Dawida Pudło. 

Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem -„Czy ktoś z państwa 

radnych ma pytania względnie uwagi do projektu?” 

Wobec braku uwag do projektu uchwały, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  

wniosek w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W  głosowaniu jawnym jednogłośnie przy obecności na sali obrad 12 radnych projekt 

uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XLII/239/2017r została przyjęta i stanowi załącznik nr 9  do protokołu.                   

 

                                                                          P u n k t 10  

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych 

stanowiących własność gm. Kłodawa oraz warunków udzielenia bonifikaty i wysokości 

stawki procentowej 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński poinformował, iż projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych stanowiących własność gm. Kłodawa oraz warunków 

udzielenia bonifikaty i wysokości stawki procentowej otrzymali radni wraz  z materiałami na 

sesję. 

O przedstawienie projektu uchwały ,Przewodniczący Rady poprosił Kierownika Referatu 

Oświaty, Kultury i Sportu pana Dawida Pudło. 

Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem -„Czy ktoś z państwa 

radnych ma pytania względnie uwagi do projektu?” 

Wobec braku uwag do projektu uchwały, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  

wniosek w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W  głosowaniu jawnym jednogłośnie przy obecności na sali obrad 12 radnych projekt 

uchwały został przyjęty. 



Uchwała Nr XLII/240/2017r została przyjęta i stanowi załącznik nr 10  do protokołu.                   

 

                                                                          P u n k t 11 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XL/226/2017r z dnia 30 czerwca 2017r  

w sprawie przyjęcia  Programu Rewitalizacji Gminy Kłodawa na lata2017- 2023 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński poinformował, iż projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały Nr XL/226/2017r z dnia 30 czerwca 2017r w sprawie przyjęcia  Programu 

Rewitalizacji Gminy Kłodawa na lata2017- 2023 otrzymali radni wraz  z materiałami na sesję. 

O przedstawienie projektu uchwały ,Przewodniczący Rady poprosił Kierownika Referatu 

Oświaty, Kultury i Sportu pana Dawida Pudło. 

Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem -„Czy ktoś z państwa 

radnych ma pytania względnie uwagi do projektu?” 

Wobec braku uwag do projektu uchwały, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  

wniosek w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W  głosowaniu jawnym jednogłośnie przy obecności na sali obrad 11 radnych projekt 

uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XLII/241/2017r została przyjęta i stanowi załącznik nr 11  do protokołu.                 

                                                                           P u n k t 12 

Podjęcie uchwały w sprawie  udzielenia pomocy finansowej z budżetu gminy Kłodawa  

i zawarcia w tej sprawie porozumienia pomiędzy gminą Kłodawa a Powiatem Kolskim 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński poinformował, iż projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej z budżetu gminy Kłodawa i zawarcia w tej sprawie porozumienia 

pomiędzy gminą Kłodawa a Powiatem Kolskim otrzymali radni wraz  z materiałami na sesję. 

O przedstawienie projektu uchwały ,Przewodniczący Rady poprosił Kierownika Referatu 

Oświaty, Kultury i Sportu pana Dawida Pudło. 

Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem -„Czy ktoś z państwa 

radnych ma pytania względnie uwagi do projektu?” 

Wobec braku uwag do projektu uchwały, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  

wniosek w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W  głosowaniu jawnym jednogłośnie przy obecności na sali obrad 11 radnych projekt 

uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XLII/242/2017r została przyjęta i stanowi załącznik nr 12  do protokołu.                 

                                                                           P u n k t 13 

Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia kategorii drogi gminnej poprzez wyłączenie  

z użytkowania jako drogi publicznej 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński poinformował, iż projekt uchwały w sprawie  



pozbawienia kategorii drogi gminnej poprzez wyłączenie z użytkowania jako drogi publicznej 

otrzymali radni wraz  z materiałami na sesję. 

O przedstawienie projektu uchwały ,Przewodniczący Rady poprosił Kierownika Referatu 

Oświaty, Kultury i Sportu pana Dawida Pudło. 

Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem -„Czy ktoś z państwa 

radnych ma pytania względnie uwagi do projektu?” 

Wobec braku uwag do projektu uchwały, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  

wniosek w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W  głosowaniu jawnym jednogłośnie przy obecności na sali obrad 11 radnych projekt 

uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XLII/243/2017r została przyjęta i stanowi załącznik nr 13  do protokołu.               

                                                                           P u n k t 14 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie budżetu na 2017r 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński poinformował, iż projekt uchwały w sprawie  zmiany 

uchwały w sprawie budżetu na 2017r otrzymali radni wraz z zawiadomieniem o sesji. 

W dniu sesji radni otrzymali II projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie budżetu 

na 2017r. 

O przedstawienie projektu uchwały ,Przewodniczący Rady poprosił Skarbnika gminy pana 

Grzegorza Dzięgielewskiego. 

Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem -„Czy ktoś z państwa 

radnych ma pytania względnie uwagi do projektu?” 

Radna Anna Michalak c. Franciszka cyt:” Jestem przeciwna zwiększaniu środków w dziale 750 

tj. o kwotę 50 000 zł. Wyjaśnienia Skarbnika na posiedzeniu  przedsesyjnym były mało 

przekonywujące.  Ponadto chcę zwrócić uwagę,  iż zarządzeniem nr.52 p. Burmistrz  również 

zwiększyła  o 50 000 zł środki w tym dziale, a w ramach rezerwy ogólniej dysponuje  kwotą 

52 000 zł . Łącznie to kwota 150 000 zł. Natomiast środki zaplanowane w budżecie na 

wynagrodzenie Burmistrza  nie są wykorzystywane a przecież wiadomo ,że są wypłacane  

z  ZUS . Dlaczego nie dokonuje się zmian klasyfikacji,  tylko dokonuje się zwiększenia?                                                                                                                                                     

Szanowni państwo również jestem przeciwna  aby chodnik na ul. Cichej w całości  wykonywać 

z naszych środków. To zadanie  powiatu i zamiast w tym roku wydawać 100 000 zł na   

budowę chodnika przy ul. Cichej , to czy nie lepiej w przyszłym wydać  50 000 zł? „  

Wobec braku dalszych uwag do projektu uchwały, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie wniosek w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W  głosowaniu jawnym 11 głosami ”za” i 1 głosem „przeciw” przy obecności na sali obrad 12 

radnych projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XLII/244/2017r została przyjęta i stanowi załącznik nr 14 do protokołu.               

 

                                                                           P u n k t 15 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 



Finansowej gminy Kłodawa na lata 2017-2043 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński poinformował, iż projekt uchwały w sprawie  zmiany 

uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Kłodawa na lata 

2017-2043 otrzymali radni wraz z zawiadomieniem o sesji. 

O przedstawienie projektu uchwały ,Przewodniczący Rady poprosił Skarbnika gminy pana 

Grzegorza Dzięgielewskiego. 

Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem -„Czy ktoś z państwa 

radnych ma pytania względnie uwagi do projektu?” 

Wobec braku uwag do projektu uchwały, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

wniosek w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W  głosowaniu jawnym 11 głosami ”za” i 1 głosem „przeciw” przy obecności na sali obrad 12 

radnych projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XLII/245/2017r została przyjęta i stanowi załącznik nr 15 do protokołu.               

 

                                                                           P u n k t 16 

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż na XLI sesji Rady Miejskiej w Kłodawie w dniu 

20 lipca 2017r radni nie zgłosili wniosków i interpelacji. 

 

                                                                          P u n k t 17 

Interpelacje i wnioski radnych 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński przeprowadził głosowanie nad przyjęciem protokołu 

obrad XLI sesji Rady Miejskiej w Kłodawie. 

Przewodniczący Rady zapytał - „Czy ktoś z radnych ma uwagi do protokołu XLI sesji Rady 

Miejskiej w Kłodawie? 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady poddał protokół pod głosowanie. 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie przy obecności na sali obrad 12 radnych protokół został 

przyjęty. 

Radna Anna Michalak c. Franciszka złożyła interpelacje  cyt: 

„Dlaczego radni nie są informowani o planach i  zamierzeniach, tylko stawiani są przed 

faktem dokonanym? Niedawno  podczas spaceru zauważyłam zapory  przy Orliku, a osoby 

korzystające z Orlika poprosiły mnie abym zadała  poniższe pytania:   

1.Na czyj wniosek zostały założone zapory drogowe na parking publiczny, przy boisku Orlik, 

przy ul. Cegielnianej? 

2. Kto wykonywał zapory drogowe oraz jaki był ich koszt (4 zapory + 2 słupki)? 

3. Czy zamontowane zapory posiadają homologację lub certyfikat dopuszczający ich montaż 

na wjeździe na parking publiczny? Proszę o załączenie kserokopii stosownych homologacji 

lub certyfikatu. 



4. Kto i w jakich godzinach będzie otwierał/zamykał zapory oraz kto będzie upoważniony do 

korzystania z parkingu? 

5. Na jakich zasadach z parkingu publicznego korzysta właściciel parkującego tam autobusu? 

Czy uzyskał zgodę Urzędu Miasta i Gminy w Kłodawie?, a jeśli tak, to czy urząd jest 

świadomy, że na tym odcinku obowiązuje zakaz wjazdu pojazdom o masie całkowitej 

przekraczającej 4 tony, który nie dotyczy tylko mieszkańców mieszkających na tym odcinku 

ulicy Cegielnianej, tj. od ulicy Bierzwieńskiej do ulicy Kolskiej? 

6.Czy montaż zapór drogowych przy wjeździe na parking publiczny wymagał pozwolenia ich 

zamontowania lub zgłoszenia w Starostwie Powiatowym w Kole? Jeśli tak, to proszę o 

kserokopię właściwego dokumentu, na podstawie którego Urząd Miasta poinformował 

Starostwo Powiatowe o montażu. 

7. Kto dokonywał rozeznania cenowego dotyczącego zakupu zapór oraz ich montażu? 

8. Czy jeśli zapory będą zamykane na noc, tak aby uniemożliwić parkowanie  pojazdów nocą, 

to czy dotyczyć to będzie również parkującego tam autobusu? 

 9. Jaki był koszt wynajęcia transportu mieszkańców na dożynki w Krzykosach oraz kto go 

poniósł? Proszę o podanie nazwy firmy, która świadczyła tą usługę oraz kserokopię faktury.                                                                                                       

10. Dlaczego w rejestrze umów nie są opublikowane umowy ma w/w  usługi ?  Na 

marginesie dodam, że plac targowy przy ul Poznańskiej został oddany na potrzeby szkolenia 

kierowców za odpowiednią opłatą, Świetlica środowiskowa prowadzona przez OPS, 

obciążona jest opłatą  za wynajem lokalu 600 zł/mc na rzecz OSP  i  te działania zostały 

prawidłowo uregulowane administracyjnie. 

11. Z dzisiejszego sprawozdania międzysesyjnego wiemy, że ogłoszone postępowania  

przetargowe w ramach budżetu obywatelskiego, po raz 3 na powstanie miasteczka ruchu 

drogowego i po raz drugi  na renowację kłodawskiego  parku rekreacji, kultury i sportu  

zostały unieważnione, mam pytanie:  co dalej, jakie dalsze  działania będą podjęte w celu 

zrealizowania budżetu obywatelskiego ? 

12. W sprawozdaniu z działalności międzysesyjnej  za okres od 27 kwietnia 2017 do  23 maja 

2017 na sesji w dniu 26.maja, Pani Burmistrz informowała,  iż cyt. ” Opracowano analizę 

stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie gminy  Kłodawa za rok 2016 – analiza 

dostępna na stronie BIP Gminy Kłodawa.” Szanowna pani Burmistrz , próżno szukać na 

stronie, ponieważ do tej pory  nie opublikowano  owej analizy, dlatego bardzo  proszę,  

niezwłocznie uzupełnić. Przy tej okazji, proszę również opublikować  sprawozdanie 

międzysesyjne za okres od 23 maja do 18 lipca. 

13. Zarządzeniem  nr 65/2017 z dnia 30 sierpnia 2017 p. burmistrz przekazała 34 000 zł na 

pokrycie  podwyższonego  kapitału zakładowego Spółki „oświetlenie uliczne i drogowe” w 

Kaliszu,  w zamian za obejmowane udziały. Nasuwa się pytanie:  Co się zmieni dla gminy z 

tytułu podwyższonego kapitału Spółki „oświetlenie uliczne i drogowe?  co nam po udziałach 

skoro i tak nie mamy pakietu  większościowego i nie mamy żadnych wpływów na 

podejmowane decyzje przez spółkę?.  

14. Gmina w ramach  projektu  2.3  Gospodarka wodno- ściekowa w aglomeracjach  planuje 

wybudowanie kanalizacji sanitarnej do Pomarzan.   Ostatnio oddano drogę do Pomarzan i 



mam pytanie:  czy zostały położone przepusty pod drogą dla  podłączenia gospodarstw 

domowych do kanalizacji ? 

15. Radni podjęli uchwałę i zabezpieczono w budżecie na 2017r. kwotę 500 000 zł  na 

realizację zadania pod nazwą budowa drogi Krzykosy – Tarnówka- Bierzwienna Długa oraz 

Krzykosy- Nicpoń.  Z wyjaśnień na posiedzeniu przedsesyjnym wynika, że  realizacja tego 

przedsięwzięcia jest realizowana   systemem ‘zaprojektuj - wybuduj’  a całość  w kwocie 

2 500 000zł .sfinansowana będzie w 2018r  Prosiłabym o wyjaśnienie, na co przeznaczone są 

środki z roku 2017 w kwocie 500 000 ?, proszę o wyszczególnienie:  zadanie- kwota  oraz kto 

dokonał zmiany?    

 16. Radni podjęli uchwałę o przekazaniu 60 000 zł na budowę schodów, o które Pani 

burmistrz zabiegała, dlaczego uchwała nie została zrealizowana ? Kto podjął decyzję o 

zmianie?   ponieważ  zamiast budowy zostały usunięte ubytki.  Jaki jest koszt usunięcia 

ubytków i kto wykonał tę usługę?  

17. Jakie są plany dotyczące przejętego przez gminę budynku w Krzykosach? 

18. Mieszkańcy dopytują się o aktualny status Burmistrza na gruncie obowiązujących  

przepisów. 

Tak szczegółowe pytania niewątpliwie są  informacjami publicznymi i uważam w pełni 

zasadne.”   

Radny Mariusz Michałkiewicz przypomniał, iż na wiosnę zwracał się do pani Burmistrz 

o  naprawę  ulic: Gruntowa, Klonowa i Jaśminowa. 

Mimo zapewnień ze strony pani Burmistrz do chwili obecnej ulice nie zostały naprawione. 

Radny Wojciech Matczak   w imieniu mieszkańców  bloków przy ul. Kardynała Stefana 

Wyszyńskiego położonych wzdłuż drogi zwrócił się o zamontowanie 2 szt. brakujących ławek.     

Następnie radny zwrócił się o przycięcie gałęzi odrośniętego konara drzewa znajdującego się 

przed  budynkiem przy ul. Warszawskiej 19. 

Radna Jadwiga Tyksińska zwróciła się o naprawę drogi na odcinku od sklepu ”Kornik”  

w kierunku do ul. Cegielnianej.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                          

Pan Mirosław O. w imieniu mieszkańców ulic: Traktorowa, Krańcowa i Rolnicza zwrócił się  

o wprowadzenie do projektu budżetu na rok 2018 budowy nawierzchni wymienionych ulic. 

Wniosek uzasadnił, iż wymienione drogi są przygotowane do nawierzchni, gdyż posiadają 

infrastrukturę. Nadmienił również, iż we własnym zakresie mieszkańcy ponad 30 lat temu 

utwardzili drogi. Obecnie stan drogi jest w złym stanie i wymaga budowy nowej nawierzchni. 

Wniosek mieszkańców stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Pan Dawid Pudło Kierownik Referatu Oświaty, Kultury i Sportu wyjaśnił mieszkańcom iż, jest 

to wniosek do  przyszłego budżetu gminy. Decyzja , która droga zostanie wprowadzona do 

projektu budżetu należy do Rady Miejskiej. Nadmienił również ,iż koszt budowy drogi na 

terenie miejskim jest o wiele wyższy niż na terenie wiejskim. 

Radny Mariusz Michałkiewicz poinformował, iż ulica Klonowa  jest w podobnym stanie jak 

wymienione wyżej ulice. 

                                                                          P u n k t 18 

Wolne wnioski 



                                                                          P u n k t 19 

Zamknięcie obrad sesji 

 

 

 

Przewodniczący Rady stwierdził wyczerpanie porządku obrad i zamknął obrady XLII sesji Rady 

Miejskiej w Kłodawie wypowiadając słowa: 

                            „Zamykam obrady XLII sesji Rady Miejskiej w Kłodawie” 

      Protokołowała                                                                                   Przewodniczący Rady 

  (-) Krystyna Rzetelska                                                                            (-) Grzegorz Siwiński 
 
 
 

 


